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REVISTA PRESEI 

Cuprins: 

 Presedintele Federatiei Industriei Hoteliere din Romania: Dacă valul 4 va evolua, 

impunerea certificatului digital covid la receptia hotelui va fi singura masura 

aplicabila 

 Guvernul a dat mai multe Ordonante de Urgenta, dintre care una pentru pensii si 

una pentru TVR si Radio 

 Premierul Florin Citu, la Tema Zilei, pe TVR 1: E-facturare trebuie sa inceapa la 1 

septembrie. Nu cred ca mai e nevoie de restrictii atunci cand avem vaccin 

 Vaccinarea copiilor, discutata intr-o sedinta fulger la Guvern: intalnire intre Citu, 

Mihaila, Cimpeanu, Arafat, Gheorghita si Pistol 

 Salariile profesorilor nu vor fi majorate dupa rectificarea bugetara. Ministrul 

Educatiei anunta ca banii sunt necesari pentru alte prioritati 

 Ministrul Sorin Cimpeanu: 3500 de noi posturi in invatamantul preuniversitar 

 Teste standardizate initiale de evaluare a pierderilor de invatare, centre de 

vaccinare in scoli, remediale pentru toti doritorii si clarificarea din timp a 

conditiilor de desfasurare a scolii – cerintele Consiliului elevilor pentru inceputul 

noului an scolar 

 Scoala in Romania – ca in Europa de Est si Asia Centrala: predare traditionala, cu 

accent mai mult pe profesor, decat pe nevoile elevilor – raport OECD / Cazul aparte 

al scolilor de limba rusa din Republica Moldova 

 Plangere PENALA pe numele ministrului Economiei: 'Tentativa de sabotare a 

bugetului de stat' 

 Ministrul Energiei anunta vesti bune despre pretul la energie pentru 

consumatorul vulnerabil, din aceasta iarna 
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 Primul proiect al noului ministru de Finante: infiintarea Bancii Nationale de 

Dezvoltare. „Un paralelism birocratic inutil, pe banii românilor. Iliberal complet” 

 Nereguli descoperite de Florin Citu! A chemat Consiliul Conurentei: 'As vrea sa 

inteleg exact ce se intâmpla' 

 Peste 65.000 de firme noi au fost infiintate de la inceputul anului. Ce deosebeste 

Bucurestiul de regiunile de Nord-Vest si Nord-Est 

  “ Oferta locurilor de munca vacante la nivelul municipiului Bucuresti in perioada  

18-25.08.2021" 

 Autostrada sau drum de mare viteza ce va lega Bucurestiul de Alexandria. 

Ministrul Transporturilor anunta unul din cele mai importante proiecte pentru 

regiunea de sud 

 CNAIR monteaza parapeti de beton pe Transalpina  

 Guvern: Fonduri pentru constructia Spitalului Regional de Urgenta Iasi 

 Guvernul a dublat premiile medaliatilor de la JO de la Tokyo; aurul va fi rasplatit 

cu 140.000 de euro 

 Grecia, Spania si Turcia raman in zona rosie. Noua lista a tarilor cu risc 

epidemiologic ce se aplica din 20 august 

 Romania trimite in Coreea de Sud 450.000 de doze de vaccin Moderna. Este 

vorba despre un ajutor umanitar 

 Citu: Romania trimite alti 142 de pompieri in Grecia pentru a ajuta la stingerea 

incendiilor 

 Alti 14 romani au fost adusi in siguranta pe aeroportul din Kabul si urmeaza sa 

fie evacuati cu urmatorul zbor al aeronavei militare romanesti din Islamabad 

 Afganistan. Protestele continua si se extind in mai multe orase din tara, pentru a 

doua zi consecutiva, inclusiv in capitala Kabul. Potrivit localnicilor, mai multe 

persoane au fost ucise de catre talibani in incercarea de a opri manifestatiile. 

 Afganistan: Talibanii invita China sa contribuie la dezvoltarea tarii 
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 Președintele Federaţiei Industriei Hoteliere din România: Dacă valul 4 

va evolua, impunerea certificatului digital covid la recepţia hotelui va 

fi singura măsură aplicabilă 

Impunerea de către autorităţi a verificării certificatului digital pentru covid la recepţiile 

hotelurilor va fi o măsură inevitabilă in domeniul hotelurilor în cazul în care valul 4 al 

pandemiei va escalada, declarat, joi, pentru Agerpres, preşedintele Federaţiei Industriei 

Hoteliere din România (FIHR), Călin Ile. 

„Sunt îngrijorări (în interiorul sectorului hotelier, n.r.) privind valul 4 care riscă să 

ameninţe activitatea hotelieră din toamnă, şi de aceea mesajul nostru este ca lumea să 

se vaccineze, fiind singura soluţie la nivel internaţional. Noi, ca membri ai HOTREC 

(organizaţia patronală europeană a HoReCa, n.r.), urmărim ce fac alte ţări, acolo deja s-a 

implementat certificatul digital în recepţiile de hoteluri, şi probabil că dacă valul 4 va 

evolua, va fi singura măsură pe care o vom putea îmbrăţişa şi noi, ca activitatea să 

continue. Nu mai putem accepta restricţionări generale: dacă pandemia va evolua într-

un stil alarmant, cred că singura soluţie este să îi restricţioneze pe cei nevaccinaţi sau 

neposesori ai certificatului covid”, a afirmat Călin Ile. 

Liderul FIHR a subliniat însă că operatorii de hoteluri nu militează pentru niciun fel de 

restricţii. 

„Nu spun că noi vom implementa (certificatul digital covid în recepţiile hotelurilor, 

n.r.), pentru că noi nu milităm pentru niciun fel de restricţii, dar dacă situaţia va fi 

complicată, atunci cred că aceasta va fi singura măsură pe care statul o va putea 

lua. Deci nu blocări generale, cum au mai fost, pentru că blocajul general ar fi 

catastrofal pentru turismul românesc, şi nu numai pentru turism. Ar trebui ca 

activitatea să funcţioneze indiferent ce se întâmplă, iar dacă situaţia e gravă, să 

funcţioneze doar pentru posesorii de certificat de sănătate covid„, a menţionat Călin 

Ile. 

Preşedintele Federaţiei Industriei Hoteliere din România a estimat că măsura nu ar 

scădea numărul de clienţi ai sectorului hotelier, deoarece majoritatea consumatorilor de 

servicii hoteliere sunt deja vaccinaţi. 
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„Nu mă pricep în detaliu la segmentarea celor care s-au vaccinat, dar să nu uităm că 

România are o mare zonă de rural, unde procentul de vaccinare e mai redus, deci dacă 

am lua centrele urbane sau populaţia care călătoreşte cu scop de vacanţă, am vedea că 

rata de vaccinare e oarecum mai acceptabilă, chiar dacă încă nu e la nivelul ţărilor din 

Vest. Deci dacă segmentăm doar populaţia care consumă servicii hoteliere, am vedea că 

e un procent mai mare de populaţie vaccinată, deci riscurile n-ar trebui să fie atât de 

mari. În plus, probabil că mai există populaţie imunizată prin trecerea prin boală, deci în 

mod normal n-ar exista termen de comparaţie cu ce s-a întâmplat toamna trecută”, a 

apreciat Călin Ile. 

Preşedintele FIHR a apreciat că în lunile de toamnă care urmează activitatea din sectorul 

turistic va fi mai mare cu 25% faţă de cea înregistrată în toamna anului trecut, chiar în 

condiţiile apariţiei valului 4 al pandemiei. 

„Noi am demonstrat în cele 18 luni că avem o rezilienţă mare, ne-am adaptat costurile la 

minimumul posibil, echipele noastre sunt la limită şi asta ne va face ca, dacă activitatea 

nu va creşte, să nu creştem nici noi numărul angajaţilor, ceea ce e o problemă, pentru că 

forţa de muncă e o problemă pentru toată industria. (…) Din punctul meu de vedere, 

activitatea economică (în industria hotelieră, n.r.) va fi mai bună în ciuda pandemiei, 

pentru că lumea nu mai poate bloca total. Noi am spus că în 2021 industria va creşte cu 

25% faţă de 2020, ceea ce credem că se va întâmpla inclusiv în aceste patru luni de 

toamnă, chiar în condiţiile apariţiei valului 4, pentru că va fi incomparabil mai bine decât 

a fost anul trecut. (…) Oamenii au reînceput să călătorească, atât în scop personal cât şi 

în scop de afaceri, mai ales pe măsură ce au căpătat încredere după vaccinare. Mizez 

foarte mult pe ideea că vaccinarea ar putea să fie relansarea sectorului nostru şi m-aş 

bucura ca tot mai mulţi români să meargă să-şi facă acest vaccin, care să-i ajute şi pe ei 

şi pe noi”, a încheiat Călin Ile. 

Preşedintele FIHR a participat joi la evenimentul prin care grupul hotelier internaţional 

Accor a anunţat lansarea în România a produselor hoteliere Tribe şi Adagio, care vor 

funcţiona într-un nou hotel din Bucureşti, Nest+ Basarab, care urmează să fie construit 

în următorii ani în zona podului Basarab. 

(Sursa: G4media.ro) 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 20 august 2021 5 

 

 Guvernul a dat mai multe Ordonanțe de Urgență, dintre care una 

pentru pensii și una pentru TVR și Radio 

STIRIPESURSE.RO vă prezintă actele normative adoptate sau de care Guvernul a luat act 

în ședința din 19 august 2021. 

I. PROIECTE ÎN ANALIZĂ 

1. PROIECT ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru modificarea și completarea Legii 

educației naționale nr. 1/2011 

2. PROIECT ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru modificarea Legii educației naționale 

nr.1/2011 și abrogarea Legii nr.263/2007 privind înființarea, organizarea și funcționarea 

creșelor 

II. PROIECTE DE LEGI 

1. PROIECT DE LEGE pentru aprobarea Contractului de finanțare (Proiectul privind 

Spitalul Regional de Urgență Iași - COVID-19), între România și Banca Europeană de 

Investiții, semnat la București și la Luxemburg la 20 aprilie 2021 

2. PROIECT DE LEGE pentru ratificarea Acordului de împrumut (Finanțare adițională 

pentru Proiectul privind reforma sectorului sanitar - îmbunătăţirea calităţii şi eficienţei 

sistemului sanitar) dintre România şi Banca Internaţională pentru Reconstrucţie şi 

Dezvoltare, semnat la București la 11 iunie 2021 

3. PROIECT DE LEGE pentru ratificarea Acordului de împrumut (Proiect privind școli mai 

sigure, incluzive și sustenabile) dintre România şi Banca Internaţională pentru 

Reconstrucţie şi Dezvoltare, semnat la București la 6 mai 2021 

4. PROIECT DE LEGE pentru ratificarea Convenției multilaterale pentru implementarea în 

cadrul tratatelor fiscale a măsurilor legate de prevenirea erodării bazei impozabile şi a 

transferului profiturilor, deschisă spre semnare și semnată de România la Paris, la 7 iunie 

2017 

5. PROIECT DE LEGE pentru modificarea şi completarea Legii nr. 122/2011 privind 

regimul armelor, dispozitivelor militare şi munițiilor deținute de Ministerul Apărării 

Naţionale şi de forțele armate străine pe teritoriul României 

 

https://www.stiripesurse.ro/
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III. ORDONANȚE DE URGENȚĂ 

1. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ privind aprobarea continuării Programului-pilot de 

acordare a unui suport alimentar pentru preșcolarii și elevii din 150 de unități de 

învățământ preuniversitar de stat 

2. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ privind unele măsuri din domeniul pensiilor publice 

3. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ privind regimul deșeurilor 

4. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru completarea art. 46 al Legii nr. 41/1994 privind 

organizarea și funcționarea Societății Române de Radiodifuziune și Societății Române de 

Televiziune 

IV. HOTĂRÂRI 

1. HOTĂRÂRE privind stabilirea bugetului pentru implementarea programului pentru 

școli al României în perioada 2017-2023 pentru anul școlar 2021-2022, precum și pentru 

modificarea și completarea Hotărârii Guvernului nr. 640/2017 pentru aprobarea 

Programului pentru școli al României în perioada 2017-2023 și pentru stabilirea 

bugetului pentru implementarea acestuia în anul școlar 2017-2018 

2. HOTĂRÂRE pentru modificarea Hotărârii Guvernului nr. 339/2020 privind aprobarea 

Programului național apicol pentru perioada 2020-2022, a normelor de aplicare, precum 

și a valorii sprijinului financiar 

3. HOTĂRÂRE privind modificarea codului de clasificație, actualizarea valorii de inventar 

și a datelor de identificare pentru un bun imobil aflat în domeniul public al statului şi 

administrarea Agenţiei Naţionale pentru Zootehnie "Prof. Dr. G.K. Constantinescu" și 

transmiterea acestuia în administrarea Autorității pentru Administrarea Sistemului 

Național Antigrindină și de Creștere a Precipitațiilor din subordinea Ministerului 

Agriculturii și Dezvoltării Rurale 

4. HOTĂRÂRE privind actualizarea datelor de identificare și valorii de inventar a unui bun 

imobil aflat în domeniul public al statului și administrarea Agenției Naționale de 

Îmbunătățiri Funciare, din subordinea Ministerului Agriculturii și Dezvoltării Rurale și de 

transmitere a acestuia în domeniul public al comunei Jegălia, județul Călărași 
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5. HOTĂRÂRE privind acordarea de stimulente financiare absolvenților care au obținut 

media 10 la evaluarea națională pentru absolvenții clasei a VIII-a și la examenul național 

de bacalaureat, sesiunea iunie-iulie 2021 

6. HOTĂRÂRE pentru modificarea anexelor 1-6 la Hotărârea Guvernului nr.403/2021 

privind aprobarea Nomenclatorului domeniilor şi al specializărilor/ programelor de 

studii universitare şi a structurii instituțiilor de învăţământ superior pentru anul 

universitar 2021 – 2022, cu modificările și completările ulterioare 

7. HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea anexelor nr. 1 şi 2 la Hotărârea 

Guvernului nr. 385/2021 privind domeniile şi programele de studii universitare de 

master acreditate şi numărul maxim de studenţi ce pot fi şcolarizaţi în anul universitar 

2021 – 2022, cu modificările și completările ulterioare 

8. HOTĂRÂRE pentru aprobarea Strategiei naționale privind imigrația pentru perioada 

2021 - 2024, a Planului de acțiune pe perioada 2021 - 2022 pentru implementarea 

Strategiei naționale privind imigrația pentru perioada 2021 - 2024, precum şi pentru 

modificarea Hotărârii Guvernului nr. 572/2008 privind constituirea Grupului de 

coordonare a implementării Strategiei naționale privind imigrația 

9. HOTĂRÂRE privind aprobarea închirierii unei părți dintr-un imobil aflat în domeniul 

public al statului și în administrarea Ministerului Afacerilor Interne – Școala de Agenți de 

Poliție „Vasile Lascăr” Câmpina 

10.HOTĂRÂRE pentru actualizarea valorii de inventar a unui imobil aflat în domeniul 

public al statului și administrarea Instituției Prefectului – Județul Constanța din 

subordinea Ministerului Afacerilor Interne și pentru transmiterea dreptului de 

administrare asupra acestuia între unități subordonate ale Ministerului Afacerilor Interne 

11.HOTĂRÂRE privind actualizarea codului de clasificație, a descrierii tehnice a bunului 

”Baraj stăvilar mobil km 4+337”, aflat în domeniul public al statului, precum și 

transmiterea acestuia din administrarea Administrației Naționale ”Apele Române” prin 

Administraţia Bazinală de Apă Dobrogea-Litoral, instituție publică aflată în coordonarea 

Ministerului Mediului, Apelor și Pădurilor, în administrarea Ministerului Transporturilor și 

Infrastructurii și concesiunea C.N. Administrația Canalelor Navigabile S.A. 
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12.HOTĂRÂRE privind declanşarea procedurii de expropriere a tuturor imobilelor 

proprietate privată situate pe amplasamentul lucrării de utilitate publică de interes 

naţional ”Lucrări de reabilitare poduri, podețe și tuneluri de cale ferată - Sucursala 

Regională CF Craiova", situate pe raza Unităților Administrativ - Teritoriale: Broșteni, din 

județul Mehedinți și Samarinești, Văgiulești, Țânțăreni, din județul Gorj 

13.HOTĂRÂRE pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de 

investiţii „Realizare pavilion nou - bloc chirurgical politraumă din cazarma 1044 Sibiuˮ 

14.HOTĂRÂRE privind actualizarea valorii de inventar a imobilului 387, aflat în domeniul 

public al statului şi în administrarea Ministerului Apărării Naţionale, transmiterea unei 

părți din acesta în domeniul public al municipiului Medgidia, judeţul Constanța şi 

modificarea anexei nr. 4 la Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 pentru aprobarea 

inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 

15.HOTĂRÂRE privind trecerea unei părţi din imobilul 3589 aflat în administrarea 

Institutului Naţional de Cercetare-Dezvoltare Medico-Militară „Cantacuzino”, situat în 

municipiul București, constituită din construcţii, din domeniul public în domeniul privat 

al statului, în vederea scoaterii din funcţiune şi casării acestora 

16.HOTĂRÂRE privind aprobarea unor modificări în inventarul centralizat al bunurilor din 

domeniul public al statului aflate în administrarea Ministerului Apărării Naţionale, și 

trecerea unor părţi de imobile aflate în administrarea Ministerului Apărării Naţionale, 

constituite din construcţii şi amenajări la terenuri, situate în judeţele Suceava, Brașov, 

Ilfov, Sibiu, Tulcea, Dolj, Cluj, Mureș, Giurgiu, Călărași, Brăila, Buzău, Ialomița și 

municipiul București din domeniul public în domeniul privat al statului, în vederea 

scoaterii din funcţiune şi casării acestora 

17.HOTĂRÂRE privind aprobarea unor modificări şi completări în inventarul centralizat al 

bunurilor din domeniul public al statului aflate în administrarea Ministerului Apărării 

Naţionale, situate în judeţele Ilfov, Brașov, Constanța, Dâmbovița, Sibiu, Prahova, Vâlcea 

și municipiul București 

18.HOTĂRÂRE privind înscrierea în inventarul centralizat a unor bunuri din domeniul 

public al statului și darea în administrarea Regiei Autonome Tehnologii pentru Energia 

Nucleară - RATEN, aflată sub autoritatea Ministerului Energiei 
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19.HOTĂRÂRE privind transmiterea unor bunuri culturale mobile din domeniul privat al 

statului și administrarea Muzeului Național Cotroceni în domeniul public al statului și în 

administrarea Administrației Prezidențiale 

20.HOTĂRÂRE privind acordarea cetățeniei române doamnei „Kaliuzhnaya Katsiaryna” 

21.HOTĂRÂRE privind aprobarea desființării imobilului Ștrand Municipal, situat în 

municipiul Baia Mare, str. Câmpul Tineretului nr. 1, județul Maramureș, în vederea 

realizării obiectivului de investiții ”Complex Socio-Cultural-Sportiv și de Agrement”, pe 

același amplasament 

22.HOTĂRÂRE privind modificarea Anexei nr. 9 la Hotărârea Guvernului nr.1.705/2006 

pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 

23.HOTĂRÂRE privind actualizarea valorilor de inventar, a denumirii și a descrierii 

tehnice ale unor bunuri imobile din domeniul public al statului, aflate în administrarea 

Autorităţii Naţionale Sanitare Veterinare şi pentru Siguranţa Alimentelor - Direcția 

Sanitar - Veterinară și pentru Siguranța Alimentelor Vaslui 

24.HOTĂRÂRE privind aprobarea stemei comunei Brateș, județul Covasna 

25.HOTĂRÂRE privind aprobarea stemei municipiului Odorheiu Secuiesc, judeţul 

Harghita 

26.HOTĂRÂRE pentru modificarea și completarea Hotărârii Guvernului nr. 72/2013 

privind aprobarea normelor metodologice pentru determinarea costului standard per 

elev/preșcolar și stabilirea finanțării de bază a unităților de învățământ preuniversitar de 

stat, care se asigură din bugetul de stat, din sume defalcate din T.V.A. prin bugetele 

locale, pe baza costului standard per elev/preșcolar 

27.HOTĂRÂRE pentru modificarea Hotărârii Guvernului nr. 369/2021 privind organizarea 

şi funcționarea Ministerului Educaţiei 

28.HOTĂRÂRE pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de 

investiții „Construire bazin de înot multifuncțional – structură, str. Stadionului nr. 32, 34, 

36, municipiul Târgu Secuiesc, județul Covasna” 
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29.HOTĂRÂRE pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de 

investiții „Construire corpuri de clădire Universitatea de Medicină și Farmacie «Victor 

Babeș» Timișoara, comuna Ghiroda, județul Timiș” 

30.HOTĂRÂRE pentru aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli rectificat pe anul 2021 

pentru Administraţia Naţională “Apele Române”, aflată în coordonarea Ministerului 

Mediului, Apelor şi Pădurilor 

31.HOTĂRÂRE pentru aprobarea listei terenurilor agricole situate în extravilan pentru 

proiectul de importanță națională în domeniul gazelor natural “Conductă de transport 

gaze naturale pe direcția Sighetu Marmației – Vișeu de Sus – Borșa” 

32.HOTĂRÂRE pentru completarea art. 25 din Normele financiare pentru activitatea 

sportivă, aprobate prin Hotărârea Guvernului nr. 1.447/2007 

33.HOTĂRÂRE privind acordarea unui ajutor umanitar din Rezerva Ministerului Sănătății, 

cu titlu gratuit, pentru Republica Coreea de Sud, în conformitate cu prevederile art.41 

alin.(4) din Legea nr. 95/2006 privind reforma în domeniul sănătății 

V. MEMORANDUMURI 

1. MEMORANDUM cu tema: Metodologia privind reprezentarea juridică a României 

înaintea Curții de Justiție a Uniunii Europene și a celorlalte instituții UE, precum și 

înaintea Curții de Justiție a Asociației europene a Liberului Schimb 

2. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea semnării Acordului între Guvernul României și 

Guvernul Regatului Maroc privind cooperarea în domeniul militar și tehnic 

3. MEMORANDUM cu tema: Stabilirea punctului național de contact al Programului 

Cetățeni, Egalitate, Drepturi și Valori 

4. MEMORANDUM cu tema: Acord de principiu privind contractarea unui împrumut de 

la Banca Europeană de Investiții, în valoare de cca. 50 mil. EUR, pentru susținerea 

realizării unor investiții privind siguranța rutieră 
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5. MEMORANDUM cu tema: Acordarea unui ajutor de stat, pentru perioada 

16.03.2020 – 31.12.2020, Societății Naționale de Transport Feroviar de Călători „CFR 

Călători” S.A., pentru compensarea pierderilor suferite ca urmare a pandemiei COVID-19 

și cauzate direct de această pandemie, în baza art. 107 alin. (2) lit. b) din Tratatul privind 

Funcționarea Uniunii Europene 

6. MEMORANDUM cu tema: Acordarea unui ajutor de stat individual Societății 

Comerciale “Compania Națională de transporturi aeriene române – TAROM” – S.A 

pentru pagubele suferite, în perioada 1.07.2020 – 31.12.2020, ca urmare a pandemiei 

COVID – 19 și cauzate direct de această pandemie, în baza art. 107 alin.(2) lit.b) din 

tratatul privind funcționarea Uniunii Europene 

VI. INFORMARE 

1. INFORMARE cu privire la finalizarea lucrărilor de dezafectare a Reactorului Nuclear 

(RN) VVR-S 

2. INFORMARE referitoare la implementarea proiectului ”Money Laundering and 

Terrorism financing Risks Compliance: Implementing a National Mechanism to Asses 

and Manage Money Laundering and Terrorism Financing Risks in Romania”, proiect 

finanțat de Comisia Europeană în cadrul Programului de Sprijin pentru Reforme 

Structurale 2017-2020, ce are ca obiect realizarea Evaluării Riscurilor de Spălare a Banilor 

și Finanțare a Terorismului la nivel național în conformitate cu dispozițiile art. 1 alin. (1)- 

(8) din Legea nr. 129/2019 pentru prevenirea și combaterea spălării banilor și finanțării 

terorismului, precum și pentru modificarea și completarea unor acte normative, cu 

modificările și completările ulterioare - Evaluarea de Risc Națională (NRA) 

VII. RAPOARTE 

1. RAPORT privind activitățile desfășurate și rezultatele obținute la nivel național pe linia 

combaterii transporturilor ilegale de deșeuri 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Premierul Florin Cîțu, la Tema Zilei, pe TVR 1: E-facturare trebuie să 

înceapă la 1 septembrie. Nu cred că mai e nevoie de restricții atunci 

când avem vaccin 

Invitat la Tema Zilei, la TVR 1, joi seară, prim-ministrul Florin Cîțu, unul dintre principalii 

actori ai scenei publice, o scenă neobișnuit de agitată pentru această perioadă a anului. 

Că e vorba de economie, de sănătate, politică și, mai nou, de chestiuni externe, 

evenimentele se succed cu repeziciune. Avem cu toții nevoie să le înțelegem și să știm 

cum ne afectează. 

Premierul Florin Cîțu a vorbit la Tema Zilei despre prioritățile Ministerului Finanțelor, 

după numirea noului ministru, Dan Vîlceanu. 

Florin Cîțu, premierul României: "În primul rând, ca prioritate pe termen scurt, 

rectificarea bugetară. Trebuie să încheiem rectificarea bugetară. În al doilea rând, eu am 

pregătit sperăm pentru 1 septembrie, ca e-facturare să intre în program pilot. Va fi 

respectat acest termen, 1 septembrie. După aceea, bineînțeles, vom continua procesul 

de modernizare al ANAF, de reorganizare a Ministerului Finanțelor, de reorganizare a 

ANAF, dacă este nevoie. Cred că prioritatea zero pentru acest minister este digitalizarea 

sistemului de facturi, modului în care oamenii lucrează cu statul în ceea ce privește 

fiscalitatea. Este clar că am făcut niște pași importanți anul trecut, în pandemie, dar au 

fost încetiniți în prima parte a acestui an, în primele șase luni, nu am mai făcut niciun 

progres. Reîncărcăm motoarele și mergem mai departe. E-facturare trebuie să înceapă la 

1 septembrie". 

Scumpirea accelerată a energiei electrice şi gazelor naturale determină autorităţile să 

caute soluţii pentru a proteja cetăţenii. Premierul a explicat la Tema Zilei că trebuie 

promovată şi aplicată legea consumatorului vulnerabil, dar şi o serie de compensaţii 

speciale pentru această iarnă. Bani există, a anunţat premierul. 

Premierul Florin Cîțu: “Pentru finalul acestui an, există acest risc, riscul de a avea, şi este 

un risc real, aici trebuie să fim foarte oneşti şi transparenţi cu oamenii, o creştere a 

preţului la iarnă. Şi atunci am cerut şi ministrului Energiei, dar voi avea discuţii şi în 

Coaliţia de guvernare, să grăbim legea consumatorului vulnerabil, care a trecut de 

Guvern foarte repede, se află la Senat. Aş vrea să grăbim termenele. Ea intra în vigoare 

de anul viitor, din octombrie parcă. Aş vrea să aduc totul la 1 ianuarie 2022”. 
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Premierul a vorbit și despre pandemia de coronavirus și evoluția în țara noastră. Florin 

Cîțu are încredere în vaccinare și îndeamnă populația să se protejeze anti Covid prin 

vaccinare. 

Florin Cîțu, premierul României: "Avem vaccin. Avem vaccin la dispoziție pentru toată 

lumea să se vaccineze (...). Nu poți să învingi pandemia decât prin vaccinare. Restul sunt 

doar soluții pe termen scurt. Intră în vigoare acele bonuri de masă, intră la rectificarea 

bugetară (...). Nu cred că mai e nevoie de restricții atunci când avem vaccin. Vreau în 

continuare să ne vaccinăm. Singura soluție este vaccinarea". 

La Tema Zilei, moderatoarea Roxana Zamfirescu a abordat și alte probleme legate 

situația economică a țării, cum ar fi rectificarea bugetară, despre relația României cu 

Republica Moldova, candidatura lui Florin Cîțu la șefia PNL, o eventuală candidatură la 

președinția României, dar și despre episodul condamnării sale în Statele Unite, acum 21 

de ani. 

"Bineînţeles că întotdeauna pot să apară tot felul de speculaţii, niciodată nu voi putea 

opri speculaţiile. Eu sunt un om foarte sincer. Câteodată prea sincer şi sinceritatea asta a 

mea câteodată pare o aroganţă, dar nu este aroganţă, eu sunt sincer, foarte sincer (...) 

Îmi dau seama că stilul meu poate fi văzut aşa, dar nu este aşa. Este doar onestitate şi aş 

vrea ca românii să înţeleagă că sinceritatea nu este o greşeală", a spus Florin Cîțu când a 

fost întrebat dacă mai este ceva din trecutul său care ar putea să fie speculat şi să i se 

reproşeze că nu l-a spus din timp. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Vaccinarea copiilor, discutată într-o ședință fulger la Guvern: 

întâlnire între Cîțu, Mihăilă, Cîmpeanu, Arafat, Gheorghiță și Pistol 

Premierul Florin Cîţu are vineri o şedinţă de lucru pe tema vaccinării copiilor, cu ministrul 

Sănătăţii, Ioana Mihăilă, ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, secretarul de stat în 

MAI, Raed Arafat, coordonatorul campaniei de vaccinare, Valeriu Gheorghiţă, directorul 

Centrului Naţional de Supraveghere şi Control al Bolilor Transmisibile (CNSCBT) din 

cadrul Institutului Naţional de Sănătate Publică (INSP), Adriana Pistol, consilierul 

prezidenţial Ligia Deca, informează News.ro. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/florin-citu_3112.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ioana-mihaila_9003.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/sorin-cimpeanu_3390.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/raed-arafat_584.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/valeriu-gheorghita_3588.html
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Ministrul Educaţiei Sorin Cîmpeanu a anunţat deja că vor fi discuţii despre măsurile 

pentru deschiderea şcolilor cu prezenţă fizică din 13 septembrie, precizând că printre 

măsurile luate în calcul se numără „demararea unei campanii de întâlniri interactive la 

nivelul fiecărei şcoli, mediată de către o persoană desemnată din fiecare şcoală şi de 

reprezentant DSP pentru a prezenta părinţilor interactiv problematica, importanţa şi 

necesitatea vaccinării”. El a mai spus că masca va fi obligatorie în continuare în unităţile 

de învăţământ, indiferent dacă elevii sunt sau nu vaccinaţi, cât şi respectarea distanţării 

sociale adecvate, normele de igienă şi aerisirea sălilor de curs. 

„Printre măsurile pe care le vom discuta se vor regăsi demararea unei campanii de 

întâlniri interactive la nivelul fiecărei şcoli, mediată de către o persoană desemnată din 

fiecare şcoală şi de reprezentant DSP pentru a prezenta părinţilor interactiv 

problematica, importanţa şi necesitatea vaccinării. Este o acţiune de conştientizare pe 

care trebuie să o facem înainte de începerea şcolii. Se vor discuta şi măsuri de stimulare 

a vaccinării. Nu vă ascund că este de luat în calcul, cu titlu de ipoteză, inclusiv acea 

decizie care, în cazul apariţiei unor situaţii, cazuri confirmate într-o clasă, cei care nu sunt 

vaccinaţi să treacă obligatoriu în online, iar elevii care sunt vaccinaţi să poată continua 

cu prezenţă fizică. Nu să fie obligaţi, să poată continua cu prezenţă fizică”, a explicat 

Cîmpeanu. 

Întrebat dacă la nivelul Guvernului sunt discuţii despre vreun beneficiu material de 100 

lei care ar putea fi acordat acestor elevi, ministrul Educaţiei a răspuns: „Nu am niciun fel 

de idee despre acest subiect, dar cu siguranţă la întâlnirea de vineri vom discuta despre 

orice măsuri pot susţine vaccinarea. Vă spun de măsuri care să stimuleze procesul de 

vaccinare prin conştientizarea importanţei vaccinării”. 

Chestionat cu ce propuneri concrete va merge la întrunirea de vineri de la Palatul 

Victoria, Cîmpeanu a replicat: „De promovare, prin acţiuni interactive, împreună cu 

reprezentanţii DSP a importanţei vaccinării”. 

„De prezentare a opţiunilor în funcţie de evoluţia epidemiologică. De susţinere, încă de 

pe acum, a regulilor de protecţie sanitară. Masca va fi obligatorie în continuare în şcoli, 

indiferent dacă elevii sunt vaccinaţi sau nu. De asemenea, distanţarea adecvată va 

rămâne o regulă. De asemenea, evident respectarea normelor de igienă şi obligativitatea 

aerisirii spaţiilor de învăţământ. Din perspectiva educaţiei, ne vom asigura că în fiecare 

şcoală se înţelege importanţa acestor măsuri pentru ca şcoala să se poată derula cu 

prezenţă fizică”, a completat el. 
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Referitor la posibilitatea testării pentru COVID-19, de două ori pe săptămână, a 

profesorilor şi elevilor şi în România, cum se întâmplă în alte ţări precum Scoţia şi Anglia, 

ministrul Educaţiei a reamintit că testarea în şcoli a fost limitată de faptul că era necesar 

acordul prealabil al părinţilor. 

„Vă reamintesc faptul că testarea a avut drept factor limitativ acordul părinţilor. Vom 

discuta inclusiv despre importanţa testării pentru a sensibiliza părinţii în a îşi da acordul 

pentru testare. Testarea nu a fost limitată de disponibilitatea testelor, nu a fost limitată 

nici din considerente financiare, ci doar de acordul părinţilor pentru testare care a fost 

considerată invazivă. Vom discuta şi în ce măsură se pot omologa acele teste non-

invazive despre care am discutat prea mult timp”, a conchis Cîmpeanu. 

Ministrul a mai precizat că deja 30.000 de copii cu vârsta între 12 şi 15 ani şi 145.000 de 

tineri între 16 şi 19 ani sunt vaccinaţi împotriva COVID-19 până în prezent. Ministrul 

Educaţiei a mai spus că personalul din învăţământ este vaccinat în proporţie de peste 

60%, mai mult decât dublul mediei naţionale. 

„Aş vrea să vă anunţ că la acest moment avem 30.000 de copii cu vârsta între 12 şi 15 ani 

vaccinaţi, reprezentând o pondere de 4% din această categorie de vârstă 12-15 ani şi 

145.000 de tineri cu vârsta cuprinsă între 16 şi 19 ani, reprezentând o pondere de 20% 

din tinerii din această categorie de vârstă. Ambele situaţii sunt sub media naţională. 

Totuşi, personalul din învăţământ este vaccinat într-o proporţie de peste 60%, adică 

dublu, mai mult decât dublul mediei naţionale. Este unul din lucrurile care îmi întăresc 

convingerea că în şcoli vom beneficia de o siguranţă sanitară mai accentuată decât în 

alte medii”, a anunţat Sorin Cîmpeanu, la finalul şedinţei de joi a Guvernului. 

Ministrul a mai spus că sprijină organizarea de centre de vaccinare în şcoli cu trei 

condiţii - să existe cabinet de medicină şcolară, să existe cadre medicale şi infrastructură 

care să asigure separarea fluxurilor celor care se vaccinează şi celor care sunt în şcoli 

pentru activităţile didactice curente. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Salariile profesorilor nu vor fi majorate după rectificarea bugetară. 

Ministrul Educației anunță că banii sunt necesari pentru alte priorități 

Ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, a declarat, joi, că, în opinia sa, salariile profesorilor 

nu vor putea creşte după rectificarea bugetară, deoarece sunt o serie de alte priorităţi 

în sistemul de învăţământ care necesită finanţare. 

 

"Salariile profesorilor nu cred că vor putea creşte după rectificarea bugetară. Avem 

nevoie de o componentă care să asigure salariile pentru posturile create în plus 

generate de micşorarea numărului de elevi în clasă, avem nevoie de rectificare bugetară 

pentru salarizarea personalului din creşe, avem nevoie de creşteri bugetare pentru 

salarizarea surplusului de personal din grădiniţe, avem nevoie de creşteri pentru 

acoperirea programului 'Masa caldă', ce am aprobat astăzi, avem nevoie de foarte multe 

lucruri şi trebuie să prioritizăm aceste creşteri", a afirmat Cîmpeanu, într-o conferinţă de 

presă la Palatul Victoria. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Sorin Cîmpeanu: 3500 de noi posturi în învăţământul 

preuniversitar 

Numărul posturilor din sistemul de învăţământ preuniversitar va fi mărit cu 3.500, în 

contextul în care clasele vor trebui să aibă mai puţini elevi şi noi grădiniţe îşi vor începe 

activitatea în această toamnă, a anunţat, joi, ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, după 

şedinţa Guvernului. 

„Toate aceste măsuri necesită un plus de resursă umană, acest plus de resursă umană 

necesită suplimentarea numărului de posturi, care a fost făcută prin hotărâre de Guvern 

pentru un cuantum de 3.500 de posturi, care se adaugă la cele 286.550 de posturi 

existente în acest moment în învăţământul preuniversitar”, a precizat ministrul, în cadrul 

unei conferinţe de presă susţinute la Palatul Victoria. 

El a explicat că această suplimentare a posturilor este necesară având în vedere că 39 de 

grădiniţe noi îşi vor deschide porţile, iar legea prevede reducerea numărului de elevi din 

clase. 

https://ziare.com/scoala/stiri-invatamant/crestere-prag-rata-infectare-covid-scoli-deschise-sedinta-guvern-vineri-1695952
https://ziare.com/scoala/elevi/
https://ziare.com/palatul-victoria/
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„Legea 185 prevede reducerea numărului de elevi în clasă pentru învăţământul primar la 

maximum 22 plus 3, adică 25 de elevi în clasă; pentru învăţământul gimnazial la 

maximum 26 plus 3, adică 29 de elevi în clasă şi pentru învăţământul liceal, cu excepţia 

clasei a IX-a, la 30 plus 3, adică 33 de elevi în clasă. Este nevoie de o creştere a 

numărului cadrelor didactice. Am spus cu excepţia clasei a IX-a pentru că, în plus faţă de 

reglementările din Legea 185, există acel ordin de ministru din anul 2021 pe care l-am 

promovat pentru reducerea numărului de elevi în clasă, de la 28 la 26, respectiv 24 în 

funcţie de filieră”, a menţionat Cîmpeanu. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Teste standardizate inițiale de evaluare a pierderilor de învățare, 

centre de vaccinare în școli, remediale pentru toți doritorii și 

clarificarea din timp a condițiilor de desfășurare a școlii – cerințele 

Consiliului elevilor pentru începutul noului an școlar 

Consiliul Național al Elevilor (CNE) și-a prezentat, vineri, cerințele pentru începerea 

noului an școlar, inclusiv desfășurarea de testări standardizate inițiale pentru a evalua 

pierderile de învățare, dotarea școlilor cu aparatura necesară, în caz că va fi nevoie din 

nou de predare online, extinderea programelor remediale. Organizația spune că a 

elaborat aceste solicitări în urma unei consultări la care au participat peste 11.000 de 

respondenți, care au apreciat, în majoritatea lor, că școala online nu a fost la fel de 

calitativă ca cea în format fizic și că ar fi utile ore suplimentare de recuperare a materiei, 

posibilitate rar promovată în școală. 

Potrivit CNE, dintre participanții la consultarea pe tema pierderilor educaționale 

resimțite în pandemie: 

 74,5% dintre elevi consideră că școala online nu a fost la fel de calitativă ca cea 

față în față 

 82,9%dintre elevi consideră că nu au putut asimila materia în aceeași măsură 

precum dacă ar fi fost la școală fizic.  
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 70,9% dintre respondenți au declarat că orele suplimentare de recuperare a 

materiei ar fi utile în parcursul lor educațional, deși această posibilitate este rar 

promovată în spațiul școlar, sub forma cursurilor remediale 

În urma consultării, solicitările CNE pentru începerea noului an sunt: 

 organizarea de testări inițiale standardizate la nivel național, pentru toate clasele, 

în primele săptămâni ale anului școlar 2021-2022, pentru a evalua în mod 

obiectiv lipsurile acumulate în timpul școlii online;  

 extinderea programului de ore remediale, astfel încât să aibă acces la acest tip de 

cursuri orice elev care dorește, nu doar cei aflați în diverse situații de risc; 

 reglementarea scenariilor de funcționare a unităților de învățământ, prin ordin 

comun al Ministerului Educației și al Ministerului Sănătății, până la sfârșitul lunii 

august, astfel încât școlile să aibă răstimpul necesar în vederea pregătirii 

începutului noului an școlar; 

 dotarea școlilor cu materiale sanitare suficiente, cu teste rapide antigen de 

detectare a COVID-19, dar și înființarea centrelor de vaccinare în unitățile de 

învățământ; 

 dotarea școlilor cu dispozitive digitale necesare școlii online, mai ales în contextul 

posibilității reluării scenariului hibrid 

Comunicatul CNE, integral: 

“Un nou val de incertitudine (?) Noul an școlar din perspectiva elevilor  

În urmă cu câteva zile, Consiliul Național al Elevilor, unica structură de reprezentare a 

elevilor din România, a lansat o consultare referitoare la pierderile pe plan educațional 

resimțite după pandemie, la care au participat peste 11.000 de respondenți. În urma 

centralizării rezultatelor, reprezentanții elevilor au redactat un raport cu propuneri și 

recomandări, pe care îl vor folosi în dialogul cu Ministerul Educației.  

Conform rezultatelor consultării, se poate constata faptul că aproape trei sferturi (74,5%) 

dintre elevi consideră că școala online nu a fost la fel de calitativă ca cea față în față, 

iar 82,9% dintre elevi consideră că nu au putut asimila materia în aceeași măsură precum 

dacă ar fi fost la școală fizic.  
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De asemenea, peste două treimi (70,9%) dintre respondenți au declarat că orele 

suplimentare de recuperare a materiei ar fi utile în parcursul lor educațional, deși această 

posibilitate este rar promovată în spațiul școlar, sub forma cursurilor remediale.  

În acest sens, având în vedere rezultatele consultării, Consiliul Național al Elevilor a 

formulat o serie de propuneri și recomandări, dintre care amintim:  

 organizarea de testări inițiale standardizate la nivel național, pentru toate clasele, 

în primele săptămâni ale anului școlar 2021-2022, pentru a evalua în mod 

obiectiv lipsurile acumulate în timpul școlii online la materiile de examen/de 

profil. Respectivele evaluări ar trebui corectate de profesorii de la clasă, care, în 

baza rezultatelor, să sprijine elevii în participarea la orele remediale, dar și să 

aplice strategii individuale de recuperare a materiei;  

 extinderea programului de ore remediale, astfel încât să aibă acces la acest tip de 

cursuri orice elev care dorește, nu doar cei aflați în diverse situații de risc. Astfel, 

este necesar ca profesorul să comunice deschis cu elevul, să dezvolte un 

mecanism eficient de feedback și să observe ce conținuturi nu au fost acoperite 

în ultimii doi ani școlari, pentru a ști pe ce paliere este necesară o livrare specifică 

a informației; 

 reglementarea scenariilor de funcționare a unităților de învățământ, prin ordin 

comun al Ministerului Educației și al Ministerului Sănătății, până la sfârșitul lunii 

august, astfel încât școlile să aibă răstimpul necesar în vederea pregătirii 

începutului noului an școlar. Astfel, este necesară respectarea scenariilor de la 

nivel local, în așa fel încât fiecare școală să poată decidă scenariul după care 

funcționează (fizic/online), în baza principiului descentralizării, fără să depindă de 

aprobarea altor entități (ISJ, CJSU, DSP etc.); 

 dotarea școlilor cu materiale sanitare suficiente, cu teste rapide antigen de 

detectare a COVID-19, dar și înființarea centrelor de vaccinare în unitățile de 

învățământ; 

 dotarea școlilor cu dispozitive digitale necesare școlii online, mai ales în contextul 

posibilității reluării scenariului hibrid, în care o parte dintre elevi sunt în clasă, iar 

o parte sunt în mediul online. În acest sens, autoritățile au obligația de a asigura 

un învățământ echitabil și calitativ indiferent de modalitatea de învățare, însă fără 

ca elevii să simtă diferențe majore sau să fie discriminați în vreun fel. 
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Raportul integral poate fi consultat accesând următorul link: https://bit.ly/3iZn7dG. 

„Peste trei săptămâni ne reîntoarcem la școală, după doi ani școlari pandemici. Totuși, 

până acum, nimeni nu s-a întrebat care au fost pierderile educaționale ale 

învățământului online, cum resimt elevii schimbările vertiginoase din jur, care au fost 

clivajele generate de pandemie. Noi am făcut-o. De aceea, credem că propunerile și 

recomandările noastre sunt cu atât mai valoroase cu cât sunt fundamentate pe opinia a 

mii de elevi din România. Solicităm autorităților să ia în considerare părerea elevilor și să 

comunice o decizie asumată în cel mai scurt timp”, a declarat Silviu Morcan, președintele 

Consiliului Național al Elevilor. “ 

(Sursa: edupedu.ro) 

 

 Școala în România – ca în Europa de Est și Asia Centrală: predare 

tradițională, cu accent mai mult pe profesor, decât pe nevoile elevilor – 

raport OECD / Cazul aparte al școlilor de limbă rusă din Republica 

Moldova 

Profesorii din România, ca cei din majoritatea țărilor est-europene și din fosta URSS, 

continuă să folosească un model tradițional de pedagogie, bazat pe predare 

unidirecțională și pe memorizare, în pofida faptului că acesta ar putea să nu fie cel mai 

potrivit pentru dezvoltarea abilităților și competențelor de care au în prezent nevoie 

copiii, potrivit unui nou raport al Organizației pentru Cooperare și Dezvoltare Economică 

(OECD). Și în România, chiar dacă în mai mică măsură față de alte țări din regiune, 

continuă să predomine modelul de instruire în care profesorul are rolul central. Cu ce fel 

de rezultate ale elevilor se asociază această tendință în modelul de predare? Potrivit 

raportului citat, România – țară care la testele PISA 2018 s-a clasat pe ultimele locuri în 

UE și a avut rezultate mult sub media OECD – ocupă o poziție medie în rândul țărilor din 

Europa de Est și Asia Centrală care au participat la evaluarea internațională de acum 3 

ani, toate aflate sub media OECD. 

 Același document notează din nou avansul considerabil înregistrat de Republica 

Moldova, dar și faptul că, în această țară, elevii vorbitori de limbă română care au 

învățat în școli cu predare în limba rusă au înregistrat rezultate mai bune decât 

cei din școli cu predare în limba română. Detalii, mai jos. 

https://bit.ly/3iZn7dG
https://www.oecd-ilibrary.org/education/education-in-eastern-europe-and-central-asia_ebeeb179-en
https://www.oecd-ilibrary.org/education/education-in-eastern-europe-and-central-asia_ebeeb179-en
https://www.edupedu.ro/republica-moldova-una-dintre-revelatiile-pisa-2018-la-stiinte-a-intrecut-romania-iar-la-celelalte-doua-domenii-este-foarte-aproape/
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Despre practicile de predare și efectele lor 

Potrivit raportului “Educația în Europa de Est și Asia Centrală – Constatări în baza PISA”, 

publicat recent, în regiune continuă să fie folosite tehnici tradiționale care nu țin cont de 

studiile internaționale recente, care argumentează că o abordare activă, centrată pe 

elevi, îi poate ajuta mai mult pe aceștia să dobândească setul de competențe necesare în 

prezent – creativitate, gândire critică, colaborare în rezolvarea problemelor, 

comunicare. În plus, amintește documentul, cercetările relevante acum arată că practicile 

tradiționale de predare perturbă tipurile de instruire ce permit elevilor să învețe 

personalizat, lucru necesar pentru creșterea incluziunii. 

Indicii luați în calcul pentru evaluarea modului de predare, în cadrul analizelor făcute pe 

baza rezultatelor PISA 2018, arată că în școlile din România se întâlnește în continuare, 

chiar dacă într-o mai mică măsură, modelul comun al regiunilor Europa de Est și Asia 

Centrală – mai mult accent pe instruirea în care profesorul joacă un rol central și mai 

puțin pe cea în care elevul – prin elemente precum feedback-ul și instruirea adaptată 

nevoilor elevilor – este în centrul actului educațional. 

https://www.oecd-ilibrary.org/education/education-in-eastern-europe-and-central-asia_ebeeb179-en
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Practicile profesorilor în Europa de Est și Asia Centrală / sursa: Raport OECD 

Potrivit documentului, în toate cele nouă țări din regiune pentru care există date, 

instruirea în care profesorul joacă rolul central este cea mai comună formă, comparativ 

cu media OECD. Dacă România se încadrează în media OECD privind entuziasmul 

profesorilor, sistemul educațional local urmează în continuare, într-o măsură mai mică, 

modelul regional al lipsei de adaptare la instruirea adaptată nevoilor elevului. 

În toate țările, cu excepția Kazahstanului, deci și în România, elevii au înregistrat 

rezultate mai slabe, la citire, în cadrul PISA 2018, pe măsură ce erau expuși mai mult 

predării în care profesorul are rolul central, rezultatele îmbunătățindu-se în momentul în 

care ei raportau o expunere mai mare la modelul de instruire adaptată nevoilor elevilor. 
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Performanța elevilor – instruire centrată pe profesor vs. instruire bazată pe nevoile 

elevilor / Sursa: Raport OECD 

Tot din punct de vedere al profesorilor, România și Croația figurează ca excepții notabile 

într-un aspect-cheie, în ceea ce-i privește pe profesori: la nivelul celor două regiuni, cu 

excepția celor două țări, se face simțită un nivel al entuziasmului profesorilor sub media 

OECD, în condițiile în care, cu excepția Kazahstanului, elevii au rezultate mai bune atunci 

când percep un entuziasm mai ridicat din partea profesorului. 

Performanțele elevilor: România – în eșalonul secund la nivel regional 

Potrivit raportului OECD, publicat recent, România se află în plutonul secund printre 

țările din zonă, din punct de vedere al mediilor înregistrate. Toate țările din cele două 

regiuni, luate în considerare pentru această analiză, au avut scoruri sub media OECD, 

însă unele se apropie de aceasta, pe când altele sunt mult în urmă. Astfel: 

 Medii de peste 450 de puncte au înregistrat Croația, Belarus, Ucraina, Turcia 

 Medii între 400 și 450 de puncte au înregistrat România, Bulgaria, Moldova, 

România situându-se în preajma mediei regionale 
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 Medii în jurul pragului de 400 de puncte sau mai mici au înregistrat Kazahstan (în 

pofida unui rezultat la matematică similar cu al României), Georgia, Azerbaidjan 

(Baku). 

Performanța medie – citire, matematică, știință, în țările din Europa de Est și Asia 

Centrală / Sursa: Raport OECD 

România – scor la citire în 2018 ca în 2000, pe când “liderii” regionali, dar și Moldova au 

progresat 

Același raport verifică avansurile înregistrate de țările din regiune la capitolul Citire, 

notând că cel mai mare progres aparține Republicii Moldova, care a plecat de la 388 de 

puncte în 2009 pentru a ajunge la 424 (aproape cât al României – 428) în 2018. Dintre 

țările luate în calcul pentru această comparație, dintre țările aflate în frunte, Turcia și 

Croația au înregistrat avansuri (considerabil în cazul Turciei), pe când România a stagnat 

(același scor la Citire în 2018 ca în 2000 – 428), iar Bulgaria a înregistrat un regres față de 

primele ediții PISA la care au participat. 
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Evoluția în cadrul PISA – Citire / Raport OECD 

Raportul notează, totodată, că în regiune se face simțită o lipsă profundă de echitate și 

că, în medie pentru aceste țări, băieții au de obicei rezultate mult mai slabe decât fetele, 

comparativ cu valorile medii internaționale. Totodată, cele mai multe fiind țări cu un 

număr mare de școli în zone rurale, elevii din zonele urbane au de obicei rezultate mult 

superioare celor de la sate, comparativ cu alte țări OECD. 

La capitolul citire, documentul indică faptul că, față de cele mai multe țări din regiune, 

România are rezultate mai bine atunci când sunt evaluate abilitățile meta-cognitive 

(înțelegerea textului, sumarizarea, evaluarea credibilității), rămânând, totuși, sub media 

OECD. În ceea ce privește abilitatea elevilor de a evalua credibilitatea informațiilor, 

România se află la un nivel similar Belarusului și Croației, fiind depășită de Republica 

Moldova, dar și de Ucraina – țară care depășește media OECD din acest punct de 

vedere. 
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Abilități meta-cognitive în cazul elevilor din Europa de Est și Asia Centrală / Sursa: 

Raport OECD 

Cazul aparte ar predării în limba rusă în Republica Moldova / Kazahstan 

OECD arată că, în cadrul PISA 2018, a încercat să analizeze în ce măsură există diferențe 

de învățare în țările unde predarea se face atât în limba populației majoritare, cât și în 

limba rusă. Pentru fiecare dintre țările analizate – Azerbaidjan (Baku), Kazahstan, 

Republica Moldova și Ucraina – au fost luate în calcul doar rezultatele elevilor care 

vorbesc limba majoritară (în cazul Moldovei, limba română). 

Rezultatele arată că în Republica Moldova – situație ce se regăsește și în Kazahstan, cu 

elevii care vorbesc limba kazahă – elevii care vorbesc limba română, dar care merg la 

școli în limba rusă au rezultate mai bune decât cei din școli unde e folosită limba 

română.  

 Potrivit raportului, “aceste constatări sugerează că factori ce țin de școală, care se 

referă la limba de predare (de ex., manuale), ar putea afecta performanța elevilor 

în Kazahstan și Moldova. Totuși, constatările trebuie interpretate cu atenție.  
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Dacă limba vorbită acasă și mediul socio-economic sunt factori importanți, ei nu 

reprezintă complet toate diferențele dintre populațiile vorbitoare de 

kazahă/română și cele vorbitoare de rusă din Kazahstan și Moldova. E posibil ca 

variabile care nu au fost luate în considerare (situația părinților, de exemplu) să 

contribuie la explicarea acestor diferențe”. 

Raportul complet poate fi consultat aici. 

(Sursa: edupedu.ro) 

 

 Plângere PENALĂ pe numele ministrului Economiei: 'Tentativă de 

sabotare a bugetului de stat' 

Asociaţia Naţională a Exportatorilor şi Importatorilor din România (ANEIR) a înaintat 

Parchetului General o plângere penală împotriva ministrului Economiei, Claudiu Năsui, 

pe care îl acuză de abuz în serviciu şi atentat la interesele economiei naţionale, arată 

Agerpres. 

"După 8 luni de insistente demersuri la toate autorităţile publice pentru intrarea în 

legalitate a conducerii MEAT (Ministerul Economiei, Antreprenoriatului şi Turismului, 

n.r.), care a blocat - fără un temei legal - PPE 2021 (Programul de Promovare a 

Exporturilor), după eşuarea proiectului de OUG neprofesionist iniţiat de MEAT privind 

liberalizarea promovării exporturilor şi după ce la actuala rectificare bugetară MEAT nu a 

prevăzut nicio sumă pentru organizarea Pavilioanelor naţionale ale României la târgurile 

internaţionale, ieri (miercuri, 18 august 2021, n.r.) am înaintat la Parchetul General - în 

numele organizaţiilor patronale şi profesionale din Consiliul de Export al României - 

Plângerea penală împotriva ministrului Economiei, Antreprenoriatului şi Turismului, 

Năsui Claudiu", se arată într-un comunicat al ANEIR transmis, joi, AGERPRES. 

În documentul semnat de către Mihai Ionescu, preşedintele executiv al ANEIR şi co-

preşedinte al Consiliului de Export al României, ministrul Economiei este acuzat de abuz 

în serviciu, "prin blocarea, odată cu instalarea sa în funcţie, a Programului de promovare 

a exporturilor, încălcând prevederile OUG nr. 120/2002, şi prin refuzul de a bugeta PPE 

2021, încălcând prevederile Legii 30/1999 şi ale actualului Program de guvernare 2020-

2024 aprobat de Parlament". 

https://www.oecd-ilibrary.org/education/education-in-eastern-europe-and-central-asia_ebeeb179-en
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/claudiu-nasui_3426.html
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De asemenea, Năsui este acuzat de atentat la interesele economiei naţionale şi ale 

exportatorilor, prin interzicerea, fără niciun temei legal, a organizării Pavilioanelor 

naţionale ale României la târgurile internaţionale, unde exportatorii îşi prezintă ofertele 

de bunuri şi servicii (pentru încheierea de noi contracte de export) "ceea ce a condus la 

creşterea deficitului balanţelor comerciale şi de plăţi ale României şi pierderi 

semnificative pentru firme, încălcând prevederile HG nr. 296/2007". 

"Formarea unui grup infracţional organizat, alcătuit din ministrul Economiei şi secretarii 

de stat din subordinea sa, care au sabotat activitatea CEXP prin neparticipare - cu toate 

că au fost convocaţi oficial - la niciuna din reuniunile CEXP de la data numirii lor până în 

prezent, încălcând prevederile HG nr. 486/2004. Tentativă de sabotare a bugetului de 

stat şi a ajutorului de minimis, prin iniţierea în urmă cu două luni a unui proiect de OUG, 

care - inclusiv la sesizarea noastră - nu a primit acordul instituţiilor avizatoare", susţin 

reprezentanţii ANEIR. 

Potrivit sursei citate, documentele care atestă aceste acuzaţii se găsesc la Ministerul 

Economiei, Antreprenoriatului şi Turismului, unde funcţionează Secretariatul CEXP. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Energiei anunță vești bune despre prețul la energie pentru 

consumatorul vulnerabil, din această iarnă 

Ministrul Energiei, Virgil Popescu, a declarat după înâlnirea de la Guvern cu premierul și 

cu reprezentanții autorităților și companiilor din energie că va accelera aprobarea legii 

privind consumatorul vulnerabil, astfel încât prevederile ei să intre în vigoare mult mai 

repede. 

„Ceea ce am spus în urmă cu două săptămâni că devansarea termenului de intrare în 

vigoare a consumatorului vulnerabil trebuie să se întâmple și acest lucru îl vom face 

începând cu 1 septembrie în Parlament și protecția consumatorului vulnerabil al celor 

care au cu adevărat nevoie de protecție. Este o prioritate pentru noi și o vom face”, a 

declarat ministrul Energiei. 

Popescu a precizat că este vorba de o devansare a termenului pentru ca prevederile legii 

să se aplice chiar din această iarnă. 
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„Asta înseamnă că vom devansa termenul din anul 2022, în 30 de zile de la intrarea în 

vigoare a legii, cred că putem vorbi de această iarnă, în funcție de cum decurg discuțiile 

în Parlament”, a explicat ministrul. 

Ministrul Energiei a precizat că principala cauza a prețului mediu crescut al energiei este 

certificatul de CO2. 

„Ne uităm pe prețul mediu și a venit OPCOM cu prețul mediu al energiei electrice de la 

1 ianuarie până la data de 31 iulie și prețul mediu pe piața românească, pe piața SPOT 

românească, este de 64 de euro – nu 100, nu 1.000 de lei, nu 200. Sunt vârfuri și evident 

că trebuie să urmărim acest aspect. Principala cauză, am tot spus-o, este costul 

certificatului de CO2 – și nu numai în România. Peste tot acolo unde avem energie pe 

bază de cărbune prețul se închide foarte sus, este doar 55 de euro costul unui certificat 

care se adaugă la costul de producție și evident tot producătorii ceilalți vor beneficia de 

acest preț și vor face profit”, a mai spus ministrul. 

Situația pe piața românească de energie este una haotică, prețurile atingând niveluri 

record chiar și pentru UE. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Primul proiect al noului ministru de Finanțe: înființarea Băncii 

Naționale de Dezvoltare. „Un paralelism birocratic inutil, pe banii 

românilor. Iliberal complet” 

Ministerul de Finanțe a lansat joi, 18 august, în dezbatere publică, un proiect de 

ordonanță care creează cadrul legal pentru înființarea băncilor de dezvoltare, primul pas 

pentru crearea Băncii Naționale de Dezvoltare. 

 

Anunțul noului ministru de Finanțe, Dan Vîlceanu, a fost criticat dur de economistul 

Cristian Păun, profesor la Academia de Studii Economice din București. 

 

„Există în momentul de față următoarele instituții financiare de stat: 

 

 

https://ziare.com/klaus-johannis/stiri-klaus-johannis/raceala-iohannis-vilceanu-optiune-presedinte-ministru-de-finante-anca-dragu-1695915
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CEC - bancă comercială de stat finanțată din depozitele bancare atrase 

EXIMBANK - agenție guvernamentală de creditare a exporturilor (după model american) 

BANCA ROMÂNEASCĂ - o fostă bancă comercială lipită atipic de guvernarea PSD la 

agenția guvernamentală EXIMBANK, alipire care alterează atât caracterul ei de bancă 

depozitară (de stat) cât și caracterul de agenție guvernamentală de finanțare a 

exporturilor a EXMIBANK 

FNGCIMM IFN SA - instituție de stat de garantare și creditare a IMM-urilor. Dă doar 

garanții, are foarte puține scheme de creditare dar poate fi ușor capitalizată și poate face 

creditarea IMM-urilor fără probleme, inclusiv fonduri cu capital de risc sau fonduri de 

scale-up. Este sub supravegherea BNR. 

FRC (Fondul Român de Contragarantare) care contra-garantează garanțiile în nume și 

cont propriu acordate de FNGCIMM. 

Compania Națională de Investiții - instituție de stat implicată în finanțarea investițiilor de 

stat (multe stadioane, săli de sport... investiții nu glumă). 

 

Care este sensul să faci acum o nouă BANCĂ DE DEZVOLTARE care să facă ce face 

EXIMBANK (creditarea exportului), FNGCIMM (garanții, finanțare prin piață de capital, 

fonduri de cu capital de risc, business angels) sau CEC (creditare IMM și companii mari)? 

La cât de dificilă este reformarea acestor instituții financiare de stat și cât de greu merg 

lucrurile în interiorul lor, de ce e nevoie să mai creem una nouă, garantând că aceasta va 

merge mai bine? Un paralelism birocratic inutil, pe banii românilor. Iliberal complet... 

 

Această bancă nu va putea colecta depozite bancare. Din ce se finanțează atunci? Va 

lista pe bursă propriile titluri, cel mai probabil. Fiind o bancă de stat, populată cel mai 

probabil cu politicieni și politruci, ce încredere va oferi ea investitorilor în titlurile acestei 

bănci? Niciuna sau niciuna consistentă. Caz în care va apela la banii publici. Ăia drămuiți 

și pe deficit excesiv. Mare parte structural. 

„O nebunie cât casa” 

O nebunie cât casa... Nebunie care, să nu uităm, a pornit de la cuplul Teodorovici - 

Vâlcov. Ei au lansat două năzbâtii: Fondul Suveran și Banca de Dezvoltare. Cum 

spuneam... rădăcinile socialiste nu se dezmint! Liberalismul e mai greu de aplicat și de 

apărat.  

https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/bnr/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 20 august 2021 31 

 

Ce liberalism, acești oameni ”noi” au un singur scop pe termen foarte scurt: să se mufeze 

puternic la banii noștri. Prin tot felul de structuri de stat. Faliment și găuri negre, nu 

dezvoltare, va aduce această bancă! Ca toate celelalte constructe artificiale ale statului 

român. Și ale oricărui stat. 

 

Un liberal adevărat nu ar crea astfel de structuri. Dimpotrivă... ar încuraja inteligent 

actorii privați din piață să le dezvolte. Și, odată cu ele, să ne dezvoltăm și noi. 

Îndrăznești să crezi asta?”, a scris Cristian Păun pe pagina sa de Facebook. 

 

Primul proiect lansat în prima zi de mandat 

Ministerul de Finanțe a lansat, joi, în dezbatere publică, un proiect de ordonanță care 

creează cadrul legal pentru înființarea băncilor de dezvoltare, primul pas pentru crearea 

Băncii Naționale de Dezvoltare, un proiect vehiculat de câțiva ani, dar nepus în practică 

până în prezent. Acesta este primul proiect lansat de noul ministru al Finanțelor, Dan 

Vîlceanu, la numai câteva ore de când a preluat mandatul, scrie publicația Econmedia.ro. 

 

Premierul Florin Cîțu a anunțat joi, la predarea mandatului de ministrul al Finanțelor 

către Dan Vîlceanu (Cîțu era interimar) că proiectul legislativ care va duce la înființarea 

unei noi bănci cu capital de stat, Banca Națională de Dezvoltare, este în proces de 

avizare. Premierul a mai spus că noul ministru al Finanțelor, Dan Vîlceanu, va trebui să 

organizeze un grup de lucru care să găsească soluții pentru celelalte companii financiare 

de stat (CEC și Eximbank, n.r.), dat fiind că noua bancă „va prelua foarte multe din 

atribuțiile acestor instituții”. 

 

România și-a asumat în fața partenerilor europeni crearea Băncii Naționale de 

Dezvoltare, o bancă ce va finanța proiecte realizate din fonduri europene. Proiectul a 

fost inclus și în Planul Național de Redresare și Reziliență (PNRR) trimis la Bruxelles. 

 

Înființarea unei bănci de dezvoltare este o idee ce datează din anul 2015. Ministerul 

Finanțelor a mai lansat și în 2019 un proiect de act normativ care reglementa condiţiile 

generale de înfiinţare şi funcţionare a băncilor naţionale de dezvoltare, care sunt 

constituite şi funcţionează ca instituţii de credit, însă acesta nu a fost adoptat. 

 

https://ziare.com/facebook/
https://economedia.ro/noul-ministrul-de-finante-lanseaza-primul-proiect-de-cand-a-preluat-mandatul-pregateste-infiintarea-bancii-nationale-de-dezvoltare.html
https://ziare.com/economie/inflatie/ministru-finante-dan-vilceanu-crestere-economica-inflatie-1695873
https://ziare.com/economie/inflatie/ministru-finante-dan-vilceanu-crestere-economica-inflatie-1695873
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Guvernarea PNL a introdus ulterior proiectul Băncii Naționale de Dezvoltare în 

programul de guvernare și apoi în PNRR. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Nereguli descoperite de Florin Cîțu! A chemat Consiliul Conurenței: 

'Aș vrea să înțeleg exact ce se întâmplă' 

Premierul României, Florin Cîțu, a chemat la discuții Consiliul Concurenței pentru a 

înțelege mai bine diferența de prețuri din piața concurențială. 

„Aș vrea să înțeleg exact ce se întâmplă cu creșterea prețurilor. În același timp, am 

chemat Consiliul Concurenței pentru că e o dierență foarte mare de la liberalizare și 

piață liberă la piață concurențială. Până la urmă piață liberă înseamnă lucru. Doar dacă ai 

piață concurențială prețurile pot să și scadă. Trebuie să ne asigurăm că avem piață 

concurențială”, a spus premierul Florin Cîțu. 

Enel Energie Muntenia SA a trimis recent o serie de notificări clienţilor săi, consumatori 

casnici, prin care îi informează asupra preţurilor energiei electrice practicate din toamna 

acestui an, fără să le spună însă în mod clar că este de fapt o creştere de preţ. Potrivit 

notificării remise clienţilor care au încheiat anul trecut un contract pe piaţa concurenţială 

de 12 luni, începând cu luna septembrie preţul energiei electrice este de 0,394 lei/kwh, 

faţă de 0,325 lei/kwh cât este în contractul încheiat în anul 2020, preţul abonamentului 

fiind acelaşi, respectiv 0,6 lei/zi. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Peste 65.000 de firme noi au fost înființate de la începutul anului. Ce 

deosebește Bucureștiul de regiunile de Nord-Vest și Nord-Est 

DIN ARTICOL 

Unde sunt cele mai multe insolvențeCe profil aveau cele mai multe firme radiate în 

BucureștiCele mai multe firme nou înființate sunt de construcții 

https://ziare.com/pnl/
https://www.digi24.ro/stiri/economie/companii/peste-65-000-de-firme-noi-au-fost-infiintate-de-la-inceputul-anului-ce-deosebeste-bucurestiul-de-regiunile-de-nord-vest-si-nord-est-1639035#highlight-1639035-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/companii/peste-65-000-de-firme-noi-au-fost-infiintate-de-la-inceputul-anului-ce-deosebeste-bucurestiul-de-regiunile-de-nord-vest-si-nord-est-1639035#highlight-1639035-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/companii/peste-65-000-de-firme-noi-au-fost-infiintate-de-la-inceputul-anului-ce-deosebeste-bucurestiul-de-regiunile-de-nord-vest-si-nord-est-1639035#highlight-1639035-3


CNSLR Fratia |  Revista Presei 20 august 2021 33 

 

Peste 65.000 de firme, mai exact 65.458, au fost înfiinţate în primele şapte luni ale anului, 

4.545 au intrat în insolvenţă, iar 26.034 au fost radiate, arată o analiză publicată joi de o 

platformă specializată, informează Agerpres. 

Astfel, conform Termene.ro, cele mai multe firme nou înfiinţate sunt din regiunea 

Bucureşti-Ilfov (17.627 firme), urmată de Nord-Vest, cu 8.993 de firme şi Nord-Est, cu 

7.349. 

Companiile care fac comerţ cu amănuntul prin intermediul caselor de comenzi sau prin 

internet (CAEN 4791) sunt pe primul loc în Bucureşti-Ilfov, iar în Nord-Vest şi Nord-Est, 

firmele de construcţii (CAEN 4120). 

Unde sunt cele mai multe insolvențe 

Până acum, cele mai multe firme insolvente sunt în regiunea de Nord-Vest a ţării - cu 

firmele de construcţii în topul insolvenţelor (CAEN 4120), urmate de cele de transport 

(CAEN 4941) şi baruri (CAEN 5630). 

De asemenea, la diferenţă de doar şase firme, pe locul secund în topul insolvenţelor se 

clasează Bucureşti-Ilfov, cu 1.032 societăţi aflate în insolvenţă. Dintre acestea, 76 sunt 

firme de construcţii, 48 restaurante şi 38 sunt firme care fac comerţ cu amănuntul în 

magazine nespecializate. 

Ce profil aveau cele mai multe firme radiate în București 

În Bucureşti-Ilfov au fost radiate 6.564 de firme, dintre care cele mai multe sunt firmele 

de construcţii (110), urmate de cele care fac comerţ cu amănuntul prin intermediul 

caselor de comenzi sau prin internet (109) şi cele care oferă consultanţă pentru afaceri şi 

management (99). 

La nivelul primelor şapte luni ale anului în curs, din totalul celor 26.034 de firme 

radiate, aproape 70% aveau vechime mai mare de cinci ani, 12% între 3 şi 5 ani, 13,51% 

între 1 - 3 ani şi doar 5,36% erau mai vechi de 0-1 an. 

 

 

 

https://termene.ro/
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Cele mai multe firme nou înființate sunt de construcții 

La nivelul întregii ţări, pe prima poziţie în topul firmelor nou înfiinţate sunt cele de 

construcţii, cu 5.277 de societăţi, până în luna iulie a acestui an. Pe locul 2 se află firmele 

de transport (4.040 societăţi), iar pe locul 3 sunt cele care fac comerţ cu amănuntul prin 

intermediul caselor de comenzi sau prin internet (3.769 firme). 

Însă tot firmele de construcţii sunt pe primul loc şi în topul insolvenţelor la nivel de ţară, 

urmate de firmele de transport şi de cele care fac comerţ cu amănuntul în magazine 

nespecializate, cu vânzare predominantă de produse alimentare, băuturi şi tutun, se 

menţionează în analiza de specialitate. 

(Sursa: Digi 24) 

 

  “ Oferta locurilor de munca vacante la nivelul municipiului Bucuresti 

in perioada  18-25.08.2021" 

 

Potrivit datelor furnizate de cãtre agenții economici, în evidența Agenției Municipale 

pentru Ocuparea Forței de Muncã București (AMOFM), în perioada  18-25.08.2021,  sunt 

disponibile  3110 locuri de muncã vacante,  din care  204 sunt destinate persoanelor cu 

studii superioare,  449 persoanelor cu studii medii,   2075 pentru muncitorii calificați și 

382 pentru  muncitorii necalificați.  

Precizãm cã baza de date a locurilor de muncã vacante este dinamicã, astfel în vederea 

unei informari cât mai corecte și actualizate AMOFM București  va publica zilnic, pe site-

ul instituției (www.anofm.ro - agentia AMOFM Bucuresti), locurile de muncã vacante 

declarate de cãtre angajatori.  

Menționãm cã AMOFM București, conform Legii 76/2002 privind sistemul asigurãrilor 

pentru șomaj si stimularea ocupãrii forței de muncã, modificatã și completatã ulterior, 

furnizeazã serviciul de mediere a muncii prin care se realizeazã punerea în legaturã a 

angajatorilor cu persoanele în cãutarea unui loc de muncã, în vederea stabilirii de 

raporturi de muncã sau de serviciu.  

 

 

http://www.anofm.ro/
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AMOFM București face cunoscute locurile de muncã vacante, comunicate de cãtre 

angajatori, persoanelor în cãutarea unui loc de muncã. Serviciul de mediere a muncii se 

acordã gratuit.  

Informațiile privind locurile de muncã vacante și condițiile de ocupare a acestora se pot 

obține de la Agențiile Locale pentru Ocuparea Forței de Muncã.  

 

Adresele de e-mail/ numerele de telefon ale Agentiilor Locale de Sector:  

 

Sector 1 - telefon: 0758.102.141/ 0758.102.151; e-mail: sector-1@anofm.gov.ro;  

Sector 2 - telefon:0758.102.142/ 0758.102.152 ; e-mail: sector-2@anofm.gov.ro;  

Sector 3 - telefon: 0758.102.143/0758.102.153; e-mail: sector-3@anofm.gov.ro;  

Sector 4 - telefon: 0758.102.154/ 0758.102.164; e-mail: sector-4@anofm.gov.ro;  

Sector 5 - telefon: 0758.102.137 /0758.102.376; e-mail: sector-5@anofm.gov.ro;  

Sector 6 - telefon: 0758.102.146/0758.102.156; e-mail: sector-6@anofm.gov.ro. 

(Sursa: AGENŢIA MUNICIPALĂ PENTRU OCUPAREA FORŢEI DE MUNCĂ BUCUREŞTI) 

 

 Autostradă sau drum de mare viteză ce va lega Bucureștiul de 

Alexandria. Ministrul Transporturilor anunță unul din cele mai 

importante proiecte pentru regiunea de sud 

Ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, a anunțat joi, 19 august, că au fost depuse șase oferte 

pentru proiectarea drumului de mare viteză București - Alexandria. Acesta susține că abia în 

urma studiului de fezabilitate se va stabili dacă va fi vorba despre un drum de mare viteză sau 

autostradă. 

 

„6 OFERTE DEPUSE PENTRU PROIECTAREA DRUMULUI DE MARE VITEZĂ BUCUREȘTI-

ALEXANDRIA 

Mă bucur să anunț că avansează licitația pentru unul dintre cele mai importante proiecte pentru 

regiunea sud. Astăzi au fost depuse 6 oferte pentru realizarea studiului de fezabilitate al 

drumului de mare viteză București-Alexandria. 

 

 

 

mailto:sector-1@anofm.gov.ro
mailto:sector-2@anofm.gov.ro
mailto:sector-3@anofm.gov.ro
mailto:sector-4@anofm.gov.ro
mailto:sector-5@anofm.gov.ro
mailto:sector-6@anofm.gov.ro
https://ziare.com/catalin-drula/stiri-catalin-drula/pnl-usrplus-ministerul-transporturilor-catalin-drula-coalitie-citu-1694573
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Fie că va fi autostradă, fie că va fi drum expres (variantă care va reieși din studiul de fezabilitate), 

acest proiect va avea marele avantaj că va elimina aglomerația și multe dintre accidentele care 

se produc acum pe DN6 - un drum care străbate numeroase comune, având valori ale traficului 

depășite. 

 

Licitația este bazată pe un caiet de sarcini modern, care presupune realizarea unui proiect 

preliminar extrem de detaliat care va pune bazele unei execuții a lucrărilor rapidă și fără blocaje”, 

a scris Cătălin Drulă pe pagina sa de Facebook. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 CNAIR montează parapeți de beton pe Transalpina  

Compania de Drumuri montează 4.500 de metri liniari de parapet de beton pe 

Transalpina, între Rânca şi Obârşia Lotului. 

 

CNAIR precizează că sunt lucrări de siguranţă rutieră care se fac în regie proprie şi 

constau în trasarea de noi marcaje şi montarea parapetelor din metal sau din beton. 

 

„Pe DN 67C, #Transalpina, sectorul cuprins între Rânca și Obârșia Lotrului se desfășoară 

lucrări de siguranță a participanților la trafic. 

 

– au fost montați peste 400 metri liniari de parapet metalic tip greu, lucrare efectuată în 

#regieproprie de angajații #SDNTarguJiu, 

– a fost aplicat marcaj rutier, 

 

– se montează peste 4.500 de metri liniari de parapet de beton, tip New Jersey. 

 

– vă rugăm să circulați cu atenție în zonele de lucrări”, arată compania de drumuri. 

 

DN 67 C -Transalpina asigură legătura între Oltenia şi Ardeal, de la Novaci în Gorj la 

Sebeş în judeţul Alba, are o lungime de 150 de km, iar în sezonul estival este un drum 

intens tranzitat. 

(Sursa: ziare.com) 

https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/stiri/metrorex/magistrala-2-extindere-comuna-berceni-1695786
https://ziare.com/stiri/metrorex/magistrala-2-extindere-comuna-berceni-1695786
https://ziare.com/stiri/drumuri/restrictii-viteza-transalpina-lucrari-1691683
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 Guvern: Fonduri pentru construcţia Spitalului Regional de Urgenţă 

Iaşi 

Guvernul a aprobat, joi, proiectul de lege pentru aprobarea contractului de finanţare 

pentru Spitalul Regional de Urgenţă Iaşi - COVID-19, în valoare de 250 de milioane de 

euro, semnat între România şi Banca Europeană de Investiţii (BEI), la Bucureşti şi 

Luxemburg în 20 aprilie. 

 

Potrivit unui comunicat al Ministerului Sănătăţii transmis, joi, AGERPRES, finanţarea face 

parte dintre facilităţile întreprinse de BEI ca urmare a crizei provocate de pandemia 

COVID-19, pentru sprijinirea statelor membre în realizarea unor investiţii în 

infrastructura de sănătate. 

 

Noul Spital Regional de Urgenţă Iaşi - COVID-19 va înlocui infrastructura învechită şi 

fragmentată a Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă Iaşi cu o structură modernă, la 

standarde europene, din punct de vedere arhitectural şi medical, al echipamentelor şi 

tehnologiei IT. Spitalul va utiliza un nou model operaţional de management de spital, 

financiar, administrativ şi clinic, focalizat pe pacient, se precizează în comunicat. 

Unitatea sanitară va fi organizată pe centre de îngrijire, grupate pe patologii înrudite şi 

va avea 850 de paturi de spitalizare continuă, 60 de paturi de urgenţă, 45 de paturi 

pentru spitalizare de zi, 70 de cabinete ambulatorii, 19 de săli de operaţie, servicii 

avansate de imagistică, radiologie intervenţională, endoscopie, cardiologie 

intervenţională, neuroştiinţe. 

 

Se prevede ca spitalul să devină centru de nivel terţiar pentru regiunea Nord-Est, pentru 

a trata pacienţii critici şi cazurile care necesită tehnologie şi expertiză la nivel înalt şi va 

integra tehnologii şi practici medicale actualizate, abordări multidisciplinare, eficiente şi 

sigure din punct de vedere clinic, explică Ministerul Sănătăţii. 

 

Conform contractului, finanţarea BEI în valoare de 250 de milioane de euro reprezintă 

aproximativ jumătate din costurile pentru realizarea Spitalului Regional de Urgenţă Iaşi, 

diferenţa urmând să fie asigurată din fonduri europene nerambursabile şi de la bugetul 

de stat, după cum va fi necesar. 

Proiectarea spitalului este prevăzută să înceapă în această toamnă.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Guvernul a dublat premiile medaliaţilor de la JO de la Tokyo; aurul va 

fi răsplătit cu 140.000 de euro 

Guvernul României a aprobat, joi, la iniţiativa Ministerului Tineretului şi Sportului, 

dublarea sumelor destinate premierii medaliaţilor şi a sportivilor clasaţi în primele 6 

locuri la Jocurile Olimpice de la Tokyo 2020, aurul urmând să fie răsplătit cu 140.000 de 

euro, se arată într-un comunicat al MTS postat pe site-ul oficial. 

 

Astfel, sumele pe care sportivii le vor primi sunt următoarele: locul I - 140.000 euro (faţă 

de 70.000 euro), locul al II-lea - 112.000 euro (faţă de 56.000 euro), locul al III-lea - 

84.000 euro (faţă de 42.000 euro), locul al IV-lea - 56.000 euro (faţă de 28.000 euro), 

locul al V-lea - 42.000 euro (faţă de 21.000 euro), locul a VI-lea - 28.000 euro (faţă de 

14.000 euro). 

 

"La iniţiativa Ministerului Tineretului şi Sportului, Guvernul României a aprobat 

majorarea cu 100% a premiilor pentru sportivii cu rezultate deosebite la Jocurile 

Olimpice/Paralimpice de la Tokyo. Acest proiect vine în completarea art. 25 alin. (1) din 

Normele financiare pentru activitatea sportivă, aprobate prin Hotărârea Guvernului nr. 

1447/2007, cu modificările şi completările ulterioare. Ca urmare a acestui fapt, Comitetul 

Olimpic şi Sportiv Român, respectiv Ministerul Tineretului şi Sportului, vor putea acorda, 

în limita bugetului aprobat, cuantumuri majorate cu 100% ale premiilor pentru sportivii 

care au obţinut rezultate deosebite la Jocurile Olimpice/Paralimpice de la Tokyo, prin 

clasarea pe locurile I-VI", se menţionează în comunicatul citat. 

 

Ministrul Eduard Novak, care va participa la Jocurile Paralimpice, a declarat că 

dublarea premiilor este o dovadă a faptului că Guvernul înţelege şi respectă 

performanţa sportivă. 

 

"Este o mare reuşită aprobarea acestui act normativ şi mă bucur că am avut sprijinul 

colegilor şi partenerilor din coaliţie. Este o dovadă că Guvernul României înţelege şi 

respectă importanţa sportului şi a performanţei sportive, că apreciază şi recompensează 

munca şi eforturile care stau în spatele acestor rezultate. Performanţele olimpice 

reprezintă o importantă carte de vizită pentru prestigiul nostru, ca ţară, şi avem încă 

mult de recuperat la acest nivel, unde ultimele două decenii au avut un nedorit trend 

descendent.  

http://mts.ro/media/comunicat-de-presa-17/
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Sunt necesari mulţi paşi până vom ajunge din nou acolo unde ne dorim şi unde putem 

fi, aceşti paşi nu se pot parcurge dintr-odată, dar este important că suntem o echipă şi 

că ne raportăm în mod unitar la proiectul de revigorare şi renaştere a sportului 

românesc. Rămânem împreună în aceste demersuri şi vom continua să căutăm soluţii 

pentru ca sportul şi sportivii să se simtă apreciaţi şi să aibă condiţii cât mai bune de 

pregătire", a spus Novak. 

 

La această ediţie a Jocurilor Olimpice, România a obţinut patru medalii, una de aur şi trei 

de argint, la canotaj şi scrimă, performanţă comparabilă cu cea de la ediţia anterioară, 

de la Rio de Janeiro. Medalia de aur a fost câştigată la dublu vâsle feminin de Ancuţa 

Bodnar şi Simona Radiş, iar cele trei de argint de Ana-Maria Popescu la spadă, de 

echipajul masculin de patru rame fără cârmaci - Mihăiţă Ţigănescu, Mugurel Semciuc, 

Ştefan Berariu şi Cosmin Pascari, şi de cel de dublu rame masculin - Marius Cozmiuc, 

Ciprian Tudosă. 

 

Tricolorii au mai obţinut la Tokyo un loc patru, prin înotătorul David Popovici la 200 m 

liber, trei locuri cinci, prin echipa feminină de tenis de masă (Daniela Dodean-Monteiro, 

Bernadette Szocs, Elizabeta Samara), perechea de dublu mixt la tenis de masă - Ovidiu 

Ionescu/Bernadette Szocs - şi echipajul de canoe dublu masculin pe 1.000 m, Cătălin 

Chirilă/Victor Mihalachi. Alte trei clasări au fost pe locul şase, atleta Bianca Ghelber la 

greutate, echipajul feminin de opt plus cârmaci (Maria Magdalena Rusu, Viviana Iuliana 

Bejinariu, Georgiana Dedu, Maria Tivodariu, Ioana Vrînceanu, Amalia Bereş, Mădălina 

Bereş, Denisa Tîlvescu, Daniela Druncea) şi echipajul de dublu vâsle feminin categorie 

uşoară (Ionela Livia Cozmiuc, Gianina Elena Beleagă), 

 

Cu 4 medalii, 1 de aur şi 3 de argint, România s-a clasat pe locul 46 în clasamentul 

medaliilor obţinute la Jocurile Olimpice de la Tokyo. 

 

Jocurile Olimpice de vară Tokyo 2020 s-au desfăşurat sub semnul pandemiei mondiale 

de SARS-COV 2, iar amânarea acestora a determinat multe incertitudini şi modificări în 

planul de pregătire al sportivilor şi al competiţiilor internaţionale premergătoare. Cu atât 

mai mult, performanţa acestor sportivi merită o recunoaştere specială. 
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Unul dintre obiectivele prioritare ale Strategiei Naţionale pentru Sport, aflată în 

elaborare la acest moment la nivelul Ministerului Tineretului şi Sportului şi al grupului de 

lucru interministerial implicat în acest amplu demers de reformare, este revenirea 

României în elita mondială a sportului de performanţă, cu clasarea în top 10 la ediţia din 

2032 a Jocurilor Olimpice şi Paralimpice de Vară. Demersul de dublare a recompenselor 

financiare pentru sportivii medaliaţi olimpic şi paralimpic la Tokyo 2020 face parte din 

strategia de recompensare şi stimulare a performanţei sportive. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Grecia, Spania și Turcia rămân în zona roșie. Noua listă a țărilor cu 

risc epidemiologic ce se aplică din 20 august 

Comitetul Național pentru Situații de Urgență a adoptat în ședința de joi, 19 august 

2021, Hotărârea CNSU numărul 61 pentru actualizarea listei țărilor/teritoriilor de risc 

epidemiologic ridicat. 

 

Astfel, conform documentului, în zona roșie au intrat: Republica Dominicană, Saint Lucia 

și Kosovo. 

 

În zona galbenă au intrat, din zona roșie, în urma scăderii incidenței: Maldive, Bahamas, 

Andorra, Insulele Virgine Britanice și Tunisia, iar din zona verde în urma creșterii 

incidenței: Elveția, Macedonia de Nord, Liechtenstein, Azerbaidjan, Guam, Guernsey, 

Belize, Jamaica, Insulele Turks și Caicos și Bonaire, Saint Eustatius și Saba; 

 

Lista statelor cu risc epidemiologic ridicat 

În zona verde au intrat: Indonezia, Columbia, Bermuda, Namibia și Kârgâzstan. 

Lista intra în vigoare la data de 22.08.2021, ora 00.00. 

 

Persoanele care sosesc în România din state aflate în zona roșie nu intră în carantină 

dacă sunt vaccinate. 

 

 

https://s2.ziareromania.ro/?mmid=200ca56624b88abf4b
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De asemenea, copiii cu vârsta sub 6 ani sunt exceptați automat de la carantină, iar cei cu 

vârsta între 6 şi 16 ani sunt exceptați dacă prezintă la intrarea în ţară un test cu rezultat 

negativ efectuat cu cel mult 72 de ore înainte. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 România trimite în Coreea de Sud 450.000 de doze de vaccin 

Moderna. Este vorba despre un ajutor umanitar 

România trimite în Coreea un ajutor umanitar care constă în 450.000 de doze de vaccin 

anti-COVID Moderna. 

 

”La solicitarea Ministerului Sănătății, Guvernul României a aprobat în ședința de astăzi, 

19 august a.c., o hotărâre privind acordarea unui ajutor umanitar, cu titlu gratuit, pentru 

Republica Coreea, în vederea gestionării epidemiei de COVID-19. Ajutorul umanitar 

constă în acordarea a 450.000 de doze de vaccin împotriva COVID-19 din numărul de 

doze achiziționate de Ministerul Sănătății și livrate de către compania Moderna. 

 

Transportul se asigură, după caz, de către partea coreeană sau de către Ministerul 

Transporturilor și Infrastructurii, prin Compania Națională Tarom, și va fi coordonat de 

către Ministerul Afacerilor Interne, prin Departamentul pentru Situații de Urgență - 

Inspectoratul General pentru Situații de Urgență, împreună cu Ministerul Afacerilor 

Externe, autoritățile coreene și Comisia Europeană, după caz”, a transmis Ministerul 

Sănătății, joi, într-un comunicat de presă. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Cîţu: România trimite alţi 142 de pompieri în Grecia pentru a ajuta la 

stingerea incendiilor 

Premierul Florin Cîţu a anunţat că un nou modul de intervenţie, din care fac parte 142 de 

pompieri, va pleca vineri în Grecia pentru a ajuta la stingerea incendiilor de pădure. 

 

 

https://ziare.com/tarom/
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"Grecia are nevoie din nou de ajutor! L-am informat pe preşedintele Klaus Iohannis şi 

am decis, împreună cu ministrul de Interne, să trimitem 142 de pompieri salvatori care 

să îi ajute pe greci să stingă incendiile de pădure. Misiunea pompierilor noştri va începe 

mâine! Mult succes, vă aşteptăm cu bine acasă!", a anunţat premierul, joi seară, pe 

pagina sa de facebook. 

 

Într-o informare transmisă joi seară de Guvern se arată că în compunerea modulului de 

intervenţie intră 28 de autospeciale, dintre care opt specializate în stingerea incendiilor 

de pădure. 

 

"Cu sprijinul Departamentului pentru Situaţii de Urgenţă, un modul de intervenţie 

specializat în stingerea incendiilor de pădure va fi dislocat în Grecia pentru a putea 

sprijini salvatorii eleni în zonele puternic afectate de incendii. Astfel, acest modul este 

format din 142 pompieri salvatori din IGSU şi 15 unităţi subordonate acestuia cu 28 de 

autospeciale care includ: 8 autospeciale de stingere incendii de pădure, 2 cisterne, 1 

centru de comandă, 2 containere Multirisc, 7 autospeciale de primă intervenţie şi 

comandă, 2 microbuze, un autocar şi alte mijloace de sprijin logistic incluzând 1 dronă", 

se arată în informare.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Alți 14 români au fost aduși în siguranță pe aeroportul din Kabul și 

urmează să fie evacuați cu următorul zbor al aeronavei militare 

românești din Islamabad 

Alți 14 români au fost aduși în siguranță pe aeroportul din Kabul și urmează să fie 

evacuați cu următorul zbor al aeronavei militare românești din Islamabad, informează 

Ministerul Afacerilor Externe. Cei 14 cetățeni români sunt angajați ai unei companii de 

securitate cu activități în Afganistan și s-au aflat până în cursul acestei dimineți într-o 

bază militară din afara aeroportului internațional. 

 

 

https://www.facebook.com/guv.ro/posts/4089830031138888
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„Celula de criză interinstituțională, convocată la data de 13 august 2021 de către 

ministrul afacerilor externe Bogdan Aurescu, care a continuat să activeze în regim 

permanent pentru asigurarea evacuării cetățenilor români care și-au manifestat opțiunea 

de a fi repatriați din Afganistan, informează că în cursul dimineții de 20 august 2021 un 

grup format din 14 cetățeni români a fost transferat în incinta Aeroportului internațional 

din Kabul. Cetățenii români sunt în siguranță în incinta aeroportului, fiind pregătiți 

pentru evacuare pe cale aeriană”, se artă în comunicatul transmis de MAE. 

„Cei 14 cetățeni români sunt angajați ai unei companii de securitate cu activități în 

Afganistan. Aceștia s-au aflat până în cursul acestei dimineți într-o bază militară din 

afara aeroportului internațional, fiind transferați în incinta aeroportului în urma unor 

demersuri extrem de complexe și dificile realizate încă de la începutul săptămânii în curs 

de către autoritățile române din cadrul Celulei de criză interinstituționale, în coordonare 

cu și cu sprijinul unor parteneri internaționali ai României și în cooperare cu compania 

angajatoare”, mai arată sursa citată. 

Acești 14 cetățeni români vor putea astfel să fie evacuați cu ocazia următorului zbor al 

aeronavei militare românești staționate în prezent la Islamabad. 

 (Sursa: G4media.ro) 

 

 Afganistan. Protestele continuă și se extind în mai multe orașe din 

țară, pentru a doua zi consecutivă, inclusiv în capitala Kabul. Potrivit 

localnicilor, mai multe persoane au fost ucise de către talibani în 

încercarea de a opri manifestațiile. 

Presa internațională relatează că mii de persoane au manifestat joi împotriva talibanilor, 

iar în unele orașe au fost raportate victime. Demonstrațiile au avut loc de Ziua 

Independenței, care marchează independenţa faţă de ocupaţia britanică, proclamată în 

anul 1919. 

În capitala Kabul, o procesiune de mașini și oameni fluturau drapeluri afgane în culorile 

negru, roşu şi verde, steag care devine simbolul sfidării talibanilor. “Drapelul nostru, 

identitatea noastră“, au scandat manifestanți adunaţi joi la Kabul.  
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Conform AFP, proteste au avut loc și pe străzile din provincia Kunar și în regiunea Khost, 

unde talibanii au instituit o carantină de 24 de ore după ce au reprimat violent, miercuri, 

un protest. La demonstrațiile din orașul Jalalabad, manifestanții au înlocuit steagurile 

talibane cu cele afgane. 

În Asadabad, capitala provinciei estice Kunar, mai multe persoane au fost ucise în timpul 

unui miting, dar nu este clar dacă victimele au murit din cauza faptului că talibanii au 

deschis focul asupra mulțimii sau într-o îmbulzeală pe care aceștia au provocat-o. Un 

martor citat de Reuters a declarat: ”Sute de oameni au ieșit pe străzi. La început am fost 

speriat și nu am vrut să merg, dar când am văzut că unii dintre vecinii mei s-au alăturat, 

am scos steagul pe care îl am acasă. Mai mulți oameni au fost uciși și răniți”. 

Unele dintre demonstrații sunt mici, dar combinate cu mulțimea de mii de oameni care 

încearcă să ajungă la aeroportul din Kabul pentru a fugi din țară, subliniază provocarea 

cu care se confruntă talibanii de a guverna țara. În același timp, persoane din opoziție 

care s-au adunat în ultima zonă din Afganistan care nu se afla sub conducerea 

talibanilor au vorbit despre lansarea unei rezistențe armate sub stindardul Alianței 

Nordului, care s-a aliat cu SUA în timpul invaziei din 2001. 

Pe de altă parte, talibanii au răspuns violent protestelor și față de orice semn de 

nesupunere actualului regim, deși liderii au precizat că gruparea pe care o conduc a 

devenit mai moderată și înțelegătoare față de ultima dată când s-a aflat la guvernare. 

Astfel, mulți analiști se tem că talibanii vor reuși să șteargă complet două decenii de 

eforturi pentru extindere a drepturilor femeilor și ale omului în general.  

Talibanii nu au oferit până acum niciun detaliu despre cum intenționează să guverneze, 

cu excepția faptului că vor fi ghidați de legea islamică. Aceștia se află în discuții cu fosta 

administrație a Afganistanului, dar resurselor acestora sunt limitate.  

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Afganistan: Talibanii invită China să contribuie la dezvoltarea ţării 

China a jucat un rol constructiv în promovarea păcii şi a reconcilierii în Afganistan şi este 

binevenită să contribuie la reconstrucţia ţării, a declarat pentru mass-media de stat 

chineze purtătorul de cuvânt al talibanilor Suhail Shaheen, informează vineri Reuters. 
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Insurgenţii au preluat controlul asupra ţării la sfârşitul săptămânii, ceea ce a determinat 

mii de civili şi aliaţi militari afgani să îşi dorească să părăsească Afganistanul, de teama 

unor acţiuni represive din partea talibanilor. Mulţi afgani se tem de revenirea la o 

interpretare extrem de strictă a legii islamice, impusă de precedentul regim taliban până 

în urmă cu 20 de ani. 

 

În relaţia cu talibanii, o Chină din ce în ce mai puternică ar putea să profite de faptul că, 

spre deosebire de Rusia şi Statele Unite, nu a luptat în Afganistan. 

 

"China este o ţară mare, cu o economie şi o capacitate uriaşe - cred că poate juca un rol 

foarte mare în reconstrucţia şi reabilitarea Afganistanului", a declarat Suhail Shaheen 

pentru postul de televiziune CGTN, într-un interviu difuzat joi seara. 

 

În cadrul întâlnirii pe care ministrul chinez de externe Wang Yi a avut-o, luna trecută, cu 

o delegaţie talibană în Tianjin, un oraş portuar din nordul Chinei, şeful diplomaţiei 

chineze a declarat că speră ca Afganistanul să adopte o politică islamistă moderată. 

 

China consideră extremismul religios drept o forţă destabilizatoare, în special când vine 

vorba de regiunea sa vestică, Xinjiang, şi este îngrijorată de mult timp că teritoriul 

controlat de talibani ar putea fi folosit pentru a adăposti forţe separatiste.  

(Sursa: Agerpres) 

 


